
 1 

P r o t o k ó ł Nr ORN.0002.5.2018 

XLV sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 27 kwietnia 2018 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie   13:00 

        zakończono o godzinie   16:10 

 

 

Sesji przewodniczył    Przewodniczący Rady Miejskiej 

          - Wojciech Rejterada  

 

Protokołowała     Inspektor Wydziału ORN UM 

         - Karolina Kuskowska 

 

 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej.  

 

Witał radnych przybyłych na sesję, witał Burmistrza Olecka – Pana Wacława 

Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Pana Mariusza Miłuna, Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Pana Roberta Wiśniewskiego, Komendanta 

Powiatowego Policji w Olecku  – Pana Andrzeja Żylińskiego.  

 

Witał kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, 

kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad osiedli, 

Przewodniczącego Oleckiej Rady Seniorów – Pana Witolda Jonczysa oraz mieszkańców 

biorących udział w dzisiejszej sesji.  

 

Poinformował, że sesja jest nagrywana. Nie jest to przekaz online. Nagrania z sesji 

będą udostępniane na gminnej stronie internetowej - www.olecko.pl oraz na urzędowym 

facebooku. Utrwalony i udostępniony w Internecie będzie wizerunek i głos osób 

znajdujących się na sali konferencyjnej podczas obrad Rady Miejskiej w Olecku. Prosił 

radnych, aby podczas wystąpień nie używali imion i nazwisk osób nieobecnych na sesji. 

Osoba fizyczna niebędąca osobą publiczną zabierając głos wyraża jednocześnie zgodę na 

upublicznienie wizerunku i danych osobowych. 

Prosił również wszystkich o wypowiedzi do mikrofonu. 

 

Poinformował, że 8 kwietnia 2018 r. w Olsztynie odbył się IV i tym samym ostatni 

turniej w ramach rozgrywek Ligi Wojewódzkiej Chłopców Warmińsko-Mazurskiego 

Wojewódzkiego Związku Piłki Ręcznej. Pierwsze miejsce wywalczyli MLKS Czarni 

rocznik 2005 i młodsi. Brązowy medal zdobyła najmłodsza drużyna turnieju MLKS 

Czarni rocznik 2006 i młodsi. 

W dniach 20 – 22 kwietnia 2018 r. MLKS Czarni rocznik 2005 i młodsi oraz 

rocznik 2006 i młodsi brał udział w XXIII Podlaskim Festiwalu Piłki Ręcznej  

w Siemiatyczach. Trzecie miejsce wywalczyli MLKS Czarni rocznik 2005 i młodsi. 

Najmłodsza drużyna turnieju MLKS Czarni rocznik 2006 i młodsi po zaciekłych 

zmaganiach zdobyła drugie miejsce. 

Zaprosił do siebie: trenera, przedstawiciela rodziców oraz sportowców. 

 

Przedstawiciel rodziców 

w imieniu rodziców i zawodników podziękował władzom miasta za dzisiejsze przyjęcie oraz 

za pomoc dla drużyny w sporcie, który uprawiają. Dziękował dyrektorowi Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji za udostępnianie sali sportowej oraz trenerowi za duży wkład 

http://www.olecko.pl/
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pracy. Wyniki jak widać są bardzo dobre mimo tego, że 2007 rocznik nie ma przeciwników  

i musi walczyć ze starszymi. 

 

Przewodniczący Rady wraz z Burmistrzem i jego Zastępcą wręczył zaproszonym 

gościom puchary gratulując sukcesów. 

 

Zaproszonych gości nagrodzono gromkimi brawami 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że 7 maja 2018 r. o godz. 10
30 

w Hali Lega 

odbędzie się finał Warmińsko-Mazurskiej Pozytywnej Ligi Piłki Ręcznej chłopców  

2006 i młodszych. W turnieju będzie brało udział 7 drużyn z województwa warmińsko  

– mazurskiego. Zapraszał serdecznie wszystkich do udziału w tym wydarzeniu. 

 

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 21 radnych, w sesji uczestniczy  

16 radnych, co stanowi wystarczające kworum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał. Trzech radnych przybyło na sesję podczas jej trwania. 

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, 

przewodniczących rad i zarządów osiedli. 

 

Odczytał porządek obrad: 

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji. 

5. Analiza zadań zrealizowanych w ramach funduszu sołeckiego w 2017 r. – referat 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku. 

6. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych, wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, radnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych, dotyczące projektów uchwał.   

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko, 

c) wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego, 

d) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza, 

e) przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych, 

f) pomnika przyrody, 

g) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę 

Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

oraz w innych formach wychowania przedszkolnego, 

h) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2018, 

i) określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko w roku 2018, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2018-2028, 
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k) zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok, 

l) wzniesienia pomnika. 

9. „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

 

Burmistrz  – Wacław Olszewski 

zgłosił wniosek o zmianę tytułu uchwały w punkcie 8 b porządku obrad „zmieniająca 

uchwałę w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko” na: „przystąpienia do zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Olecko”. Przyjęcie uchwały w brzmieniu pierwszym przedłużyłoby procedurę uchwalania 

uchwały, która została podjęta w kwietniu 2017 roku. W związku z tym, że PGE chce zrobić 

jak najszybciej linię 110 kV Olecko-Ełk zależy jej głównie na tym, aby jak najszybciej 

powstało nowe studium. Wobec powyższego te dwie uchwały będą realizowane równolegle z 

tym, że uchwała, która była podjęta w roku ubiegłym będzie realizowana i w miesiącu 

sierpniu zostanie przedłożona do uchwalenia. Natomiast w uchwale drugiej, której treść jest 

taka sama, zmienia się tylko tytuł. Będzie ona procedowana odrębnie i uchwalona w terminie 

późniejszym. Szczegóły były omawiane na wszystkich komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

przypomniał, że zgodnie z artykułem 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym, każdy 

wniosek w sprawie zmian w porządku obrad można wprowadzić bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady. Poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem wniosku głosowało                     

16 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Rada przyjęła wniosek Burmistrza w sprawie zmiany porządku obrad sesji. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu  

29 marca 2018 r.  

 

Uwag do protokołu nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie treść protokołu z ostatniej sesji Rady  

Miejskiej.  

 
Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem protokołu głosowało  

16 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 
Rada przyjęła protokół Nr ORN.0002.4.2018 sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 29 marca 

2018 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Burmistrz  – Wacław Olszewski 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

 

 Nr ORN.0050.32.2018 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie w sprawie powołania 

komisji konkursowej w celu opiniowania złożonych ofert w ramach otwartego 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań z zakresu ochrony i promocji zdrowia  

w 2018 r. oraz regulaminu jej pracy, 

 

 Nr ORN.0050.33.2018 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie kultury w 2018 r., 

 

 Nr ORN.0050.34.2018 z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Olecko na 2018 rok, 

 

 Nr ORN.0050.35.2018 z dnia 6 kwietnia 2018 r. w sprawie ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie turystyki  

w 2018 r., 

 

 Nr ORN.0050.36.2018 z dnia 6 kwietnia 2018 r. w sprawie ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie kultury fizycznej 

w 2018 r., 

 

 Nr ORN.0050.37.2018 z dnia 17 kwietnia 2018 r. w sprawie powołania komisji 

konkursowej w celu opiniowania złożonych ofert w ramach otwartego konkursu ofert 

na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie kultury w 2018 r. oraz 

regulaminu jej pracy, 

 

 Nr ORN.0050.38.2018 z dnia 20 kwietnia 2018 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych  

w zakresie ochrony i promocji zdrowia w 2018 r., 

 

 Nr ORN.0050.39.2018 z dnia 20 kwietnia 2018 r. w sprawie powołania komisji 

konkursowej w celu opiniowania złożonych ofert w ramach otwartego konkursu ofert 

na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie turystyki w 2018 r. oraz 

regulaminu jej pracy, 

 

 Nr ORN.0050.40.2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r. w sprawie podania do publicznej 

wiadomości informacji o wykonaniu budżetu Gminy Olecko za I kwartał 2018 r., oraz 

o udzielonych umorzeniach niepodatkowych należności budżetowych, 

 

 Nr ORN.0050.41.2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r. w sprawie podania do publicznej 

wiadomości informacji obejmującej dane dotyczące wykonania budżetu i kwotę 

wykorzystanych środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach 

publicznych oraz kwotę zobowiązań, o których mowa w art. 72 ust. 1 pkt 4 ustawy  

o finansach publicznych w 2017 roku, 

 

 Nr ORN.0050.42.2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r. w sprawie podania do publicznej 

wiadomości wykazu udzielonych poręczeń i gwarancji w 2017 roku, 

 

 Nr ORN.0050.43.2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r. w sprawie podania do publicznej 

wiadomości informacji o kwotach dotacji otrzymanych z budżetów jednostek 
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samorządu terytorialnego oraz kwotach dotacji udzielonych innym jednostkom 

samorządu terytorialnego w 2017 roku, 

 

 Nr ORN.0050.44.2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r. w sprawie przeznaczenia do zbycia 

oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości zabudowanej położonej na terenie Gminy 

Olecko, 

 

 Nr ORN.0050.45.2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r. w sprawie Budżetu Obywatelskiego 

Gminy Olecko na 2019 rok, 

 

 Nr ORN.0050.46.2018 z dnia 27 kwietnia 2018 r. w sprawie powołania komisji 

konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego w celu wyłonienia 

kandydata na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Babkach Oleckich, 

 

 Nr ORN.0050.47.2018 z dnia 27 kwietnia 2018 r. w sprawie powołania komisji 

konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego w celu wyłonienia 

kandydata na stanowisko dyrektora Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal 

w Olecku. 

 

 Przetargi: 

 ogłoszono trzeci przetarg na sprzedaż udziałów w ½ części  nieruchomości oznaczonej                 

nr geod. 2536 o powierzchni 29 m
2 

zabudowanej budynkiem gospodarczym  

i nieruchomości oznaczonej nr geod. 578  o powierzchni 320 m
2
 przeznaczonej na cele 

rolne, położonych odpowiednio w Olecku na Osiedlu Lesk  i w obrębie Lesk. Przetarg 

zostanie przeprowadzony 14 maja br. 

 

 ogłoszono kolejny przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej oznaczonej 

numerami geodezyjnymi 90 i 466 o łącznej powierzchni 14 551 m
2
 położonej  

w Olecku przy ul. Ełckiej przeznaczonej pod zabudowę wielorodzinną  z usługami  

i zabudowę  garażową. Przetarg zostanie przeprowadzony 22 czerwca br.   

 

 Zawarto umowę notarialną na nabycie w drodze darowizny nieruchomości 

oznaczonych numerami geod. 9/17 i 9/15 o łącznej powierzchni 1436 m
2
 położonych  

w Raczkach Wielkich przeznaczonych na realizację zadania własnego – wewnętrznej 

drogi gminnej. 

 

 Wiadomości związane z rolnictwem:  

 

 Podstawowa informacja dotyczy zmian w Prawie łowieckim.  Ustawa z dnia 22 marca 

2018 r. o zmianie ustawy – Prawo łowieckie oraz niektórych innych ustaw, która 

weszła w życie z dniem 1 kwietnia br. zmieniła m.in. system szacowania szkód  

w  uprawach i płodach rolnych wyrządzonych przez dziki, łosie, jelenie, daniele  

i sarny oraz przy wykonywaniu polowania. Obecnie, wniosek o ustalenie wysokości 

odszkodowania, właściciel albo posiadacz gruntów rolnych składa do organu 

wykonawczego gminy właściwej ze względu na miejsce wystąpienia szkody, tj. do 

właściwego terytorialnie wójta, burmistrza, prezydenta. Druk wniosku  

o szacowanie szkód  dostępny jest  na stronie internetowej Urzędu Miejskiego  

w Olecku w zakładce „Rolnictwo”, do pobrania również w Biuletynie Informacji 

Publicznej w zakładce Druki do pobrania – Szkody Łowieckie oraz w siedzibie 

Urzędu, pokój nr 22. Szacowania szkód łowieckich, a także ustalenia wysokości 

odszkodowania - zgodnie z ww. ustawą, dokonuje Zespół składający się z: 

przedstawiciela gminy właściwej ze względu na miejsce wystąpienia szkody, zwanego 
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dalej „przedstawicielem gminy”, którym jest: SOŁTYS danej jednostki pomocniczej 

tj. sołectwa, na którym wystąpiły szkody łowieckie; przedstawiciela zarządcy albo 

dzierżawcy obwodu łowieckiego; właściciela albo posiadacza gruntów rolnych, na 

terenie których wystąpiła szkoda. Znowelizowana ustawa nakłada  na Sołtysów nowe 

obowiązki, które dotychczas wykonywane były przez przedstawicieli zarządców albo 

dzierżawców obwodów łowieckich. Do czasu opracowania i wydania nowych 

przepisów wykonawczych do znowelizowanej ustawy, podczas szacowania szkód 

należy stosować nadal obowiązujące rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia  

8 marca 2010 r. Pisemną informację w tej sprawie przekazano Sołtysom ze wzorami 

dokumentów do wykorzystania podczas prac, tj. harmonogram prac zespołu  

w procedurze szacowania szkód łowieckich, wzór wniosku, wzór protokołu 

oględzin/szacowania ostatecznego oraz kopię mapy z granicami poszczególnych 

obwodów łowieckich. Nadzór nad sprawami z zakresu łowiectwa na terenie naszej 

gminy prowadzi i współpracować z Sołtysami w obowiązkach szacowania  będzie 

Wydział  Rolnictwa  i Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Miejskiego w Olecku.   

     

 Kolejną wiadomość, z prośbą o bezpłatne jej rozpowszechnienie, przekazał Oddział 

Regionalny KRUS w Olsztynie. Dotyczy ona wakacyjnych turnusów 

rehabilitacyjnych dla dzieci rolników w 2018 r. Olsztyński Oddział posiada do 

dyspozycji 41 miejsc, w tym: 19 miejsc na turnusie dla dzieci z wadami postawy  

i chorobami układu ruchu w Jedlcu, 22 miejsca na turnusie dla dzieci z chorobami 

układu oddechowego w Świnoujściu. Pobyt dziecka na turnusie rehabilitacyjnym  

i koszty przejazdu pokrywa KRUS. Informacja opublikowana została na internetowej 

stronie urzędu oraz przekazana sołtysom w celu rozpropagowania jej w sołectwach.  

 

 

 Zadania w trakcie realizacji:  

 

 Zagospodarowanie plaży gminnej Szyjka w Olecku - (Budżet Obywatelski). Termin 

realizacji: 25 maja 2018 r. 

 

 Przebudowa targowiska miejskiego w Olecku. Termin realizacji: 23 listopada 2018 r. 

 

 Budowa wielofunkcyjnego boiska przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Olecku – projekt. 

Termin wykonania zamówienia – 6 lipca 2018 r. 

 

 Budowa ulicy od ulicy 11 Listopada do ul. Produkcyjnej w Olecku  - projekt. Termin 

wykonania zamówienia – 30 sierpnia 2018 r. 

 

 Przebudowa boisk i bieżni przy Szkole Podstawowej Nr 3  w Olecku. Termin 

wykonania zamówienia – 20 czerwca 2018 r. 

 

 Przebudowa placu zabaw przy Placu Wolności  w Olecku. Ogłoszono 3 przetarg 

nieograniczony. Otwarcie ofert 7 maja 2018 r. 

 

 Budowa szaletu przy Al. 450-lecia w Olecku.   

 

 Przebudowa budynku mieszkalnego Rosochackie. Termin realizacji: 15 sierpnia 2018 

r. 

 

 Modernizacja budynku mieszkalno – użytkowego wraz z adaptacją strychu na cele 

mieszkalne i budowa pomieszczeń gospodarczych przynależnych do lokali  

w miejscowości Babki Oleckie 16.   

 



 7 

 Zagospodarowanie terenu na zapleczu budynków przy Pl. Wolności 19-21.  Termin 

odbioru końcowego – 29 czerwca 2018 r. 

 

 Zagospodarowanie terenu przy ul. Kościuszki 19. Termin odbioru końcowego  

– 31 maja 2018 r. 

 

 Zagospodarowanie terenu przy ul. Kolejowej 36. Trwa procedura udzielenia 

zamówienia publicznego. 

 

 W okresie międzysesyjnym zostały wydane decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji 

celu publicznego: 

 

 Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o., Warszawa, - budowa sieci gazowej przy 

ulicach Kasztanowej, Wierzbowej, Klonowej, Brzozowej, Akacjowej w Olecku, obręb 

ewid. Olecko. 

 

 Gmina Olecko - budowa sieci elektroenergetycznej  nN-0,4kV – oświetlenie   

w ulicach Chopina i 11 Listopada.  

 

 PGE Dystrybucja S.A., Lublin - budowa linii kablowej nN w obrębie ewid. Olecko 2,  

gm. Olecko (Plac Zamkowy – zasilanie amfiteatru). 

 

 PGE Dystrybucja S.A., Lublin - budowa linii kablowej nN-0,4 kV (314 m) na 

działkach nr geod. 13, 10/11 w obrębie geodezyjnym Gąski.  

 

 W trakcie rozpatrywania są następujące wnioski o ustalenie lokalizacji inwestycji celu 

publicznego: 

 

 PGE Dystrybucja S.A., Lublin - budowa linii kablowej SN 15 kV, nN-0,4 kV, łączna 

długość ok. 1500 m, w obrębie geodezyjnym Dobki.  

 

 PGE Dystrybucja S.A., Lublin - budowa linii kablowej nN 0,4 kV, dł. 222 m,  

w obrębie ewid. Możne,  gm. Olecko.  

 

 PGE Dystrybucja S.A., Lublin - budowa linii kablowej nN 0,4 kV, dł. 256 m,  

w obrębie ewid. Jaśki,  gm. Olecko.  

 

 PGE Dystrybucja S.A., Lublin - budowa elektroenergetycznej linii kablowej SN 15 

kV, słupowej stacji transformatorowej SN/nN, przyłącza kablowego nN 0,4 kV oraz 

rozbiórce słupa elektroenergetycznej linii napowietrznej SN 15 kV, na działkach nr 

ewid: 479/6, 493/1, 496/12, 496/11 w obrębie ewid. Lesk,  gm. Olecko. 

 

 EXATEL SPÓŁKA AKCYJNA, Warszawa - budowa przyłącza światłowodowego,  

obręb ewid. Olecko 2, gm. Olecko (do Policji). 

 

 PGE Dystrybucja S.A., Lublin - budowa sieci elektroenergetycznej  nN-0,4kV  

–  w ulicach Chopina i 11 Listopada.  

 

 Gmina Olecko – przebudowa boiska oraz przebudowa i rozbudowa budynku przy 

boisku w kompleksie Szkoły Podstawowej Nr 2. 

 

 



 8 

 Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o., Warszawa - budowa sieci gazowej przy 

ulicach Żeromskiego, Orzeszkowej, Zana, Staffa, Tuwima, Kochanowskiego, Prusa, 

Dąbrowskiej, Norwida, w Olecku, obręb ewid. Olecko 2. 

 

 Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o., Warszawa, budowa gazociągu niskiego 

ciśnienia i przyłączy gazu niskiego ciśnienia w Alei Zwycięstwa w Olecku 

realizowana jako przebudowa istniejącego gazociągu i istniejących przyłączy, obręb 

Olecko 2. 

 

 Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o., Warszawa, budowa gazociągu niskiego 

ciśnienia i przyłączy gazu niskiego ciśnienia  w ulicy Kolejowej (od dworca PKP)  

w Olecku realizowana jako przebudowa istniejącego gazociągu i istniejących 

przyłączy, obręb Olecko 2. 

 

 Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o., Warszawa, budowa gazociągu niskiego 

ciśnienia i przyłączy gazu niskiego ciśnienia w ulicy Młynowej w Olecku realizowana 

jako przebudowa istniejącego gazociągu i istniejących przyłączy, obręb Olecko 2. 

 

 Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o., Warszawa, budowa gazociągu niskiego 

ciśnienia i przyłączy gazu niskiego ciśnienia w Alejach Lipowych w Olecku 

realizowana jako przebudowa istniejącego gazociągu i istniejących przyłączy, obręb 

Olecko 2. 

 

 PEC Siejnik Agnieszka Kulbacka, Suwałki, budowa ciepłociągu od kotłowni na 

Osiedlu Siejnik I do Osiedla Siejnik II, dł. ok. 374 m. 

 

 Zmiana studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  

– w zakresie rolniczej przestrzeni produkcyjnej. Projekt zmiany studium 

przygotowywany jest do przekazania organom i instytucjom do uzgodnień wraz  

z prognozą oddziaływania na środowisko. 

 

 MPZP w Kukowie (ferma norek ameryk.). Projekt planu miejscowego wyłożony jest 

do publicznego wglądu do 30 kwietnia 2018 r. Do 16 maja można składać na piśmie 

uwagi do projektu planu miejscowego.  

 

 Zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Ełckiej  

i Produkcyjnej. Zainteresowani mogą składać wnioski do zmiany planu do 11 maja. 

 

 Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego „Sedranki II”. Zainteresowani 

mogą składać wnioski do planu do 11 maja. 

 

 

 Trwają remonty bieżące dróg gruntowych na terenie Gminy Olecko. Przewidywany 

termin zakończenia prac to druga połowa maja 2018 r., istnieje możliwość 

przesunięcia tego terminu w czasie jeśli warunki pogodowe będą niekorzystne. W tym 

miejscu dziękował sołtysom za aktywny udział w planowaniu i odbiorze wykonanych 

prac. 

 

 Wykonano remonty w zasobach komunalnych: 

 instalacja centralnego ogrzewania gazowego w lokalu komunalnym przy  

ul. Kościuszki 18/4, 

 remont pokrycia dachowego budynków gospodarczych położonych przy  

ul. Kolejowa 7-9, 
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 remont dachu budynku mieszkalnego w Raczkach Wielkich 3, 

 docieplenie ścian budynku komunalnego położonego w Olecku przy  

ul. Kasprowicza 14/16. 

 

 Trwają prace porządkowe na terenie miasta, czyszczone są ulice, chodniki, zieleńce  

i inne tereny. W ramach tzw. dzikich wysypisk uprzątnięto tereny gminne. 

 

 W bieżącym miesiącu obsadzono donice i tereny miejskie kwiatami - bratkami  

w ilości 2800 sztuk. Po 15 maja planowane jest obsadzanie roślinami sezonowymi  

- begonie, peralgonie, surfinie, itp. Kolorystyka nasadzeń (biało-czerwona) ma 

upamiętniać rok 100-lecia odzyskania niepodległości. 

 

 Odnowione (pomalowane) zostały ławki w parku miejskim, ustawione też zostały 

nowe kosze na śmieci w ilości - 17 sztuk. 

 

 W ramach akcji „Pies w mieście” na terenie parku miejskiego, skweru przy  

ul. Kościuszki, ul. Składowej i Dworca ustawione zostały specjalne kosze na śmieci 

oraz tabliczki z pracami wykonanymi przez dzieci ze szkół podstawowych 

informujących o obowiązkach właścicieli psów. 

 

 

 Złożone wnioski o dofinansowanie: 

 

 W dniu 30 marca złożono wniosek o finansowe wsparcie na utworzenie trzech lokali 

socjalnych w Babkach Oleckich. Wartość zadania: 898 756,43 zł. 

 

 W dniu 30 marca złożono wniosek o dofinansowanie przebudowy boiska i budynku 

socjalnego przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Olecku.  

 

 W dniu 15 kwietnia złożono wniosek o dofinansowanie realizacji zadania Budowa 

drogi gminnej nr 141035N w m. Dąbrowskie od drogi powiatowej Nr 1895N do drogi 

wojewódzkiej Nr 653.  

 

 Otrzymaliśmy dofinansowanie na realizację projektu „Przebudowa amfiteatru  

w Olecku” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. Całkowita wartość zadania wynosi  

3 466 532,25 zł, a pozyskane dofinansowanie ze środków UE - 2 803 278,44 zł.  

W ramach inwestycji przeprowadzone będą roboty rozbiórkowe zdewastowanych 

elementów amfiteatru. Po realizacji inwestycji w 2019 roku zaplanowaliśmy 

organizację nowej, trzydniowej imprezy interdyscyplinarnej pn. Active Festival 

Olecko, która będzie połączeniem działań kulturalnych i sportowych.  

 

 Rozpoczynamy procedurę Budżetu Obywatelskiego na 2019 rok. 

W dniu 24 kwietnia br. wydano zarządzenie w sprawie uruchomienia procedury, 

najważniejsze zmiany to: 

- zwiększenie kwoty do 250 000 zł, 

- wydzielenie kwoty 25 000 zł na działania nieinwestycyjnie związane z ochroną 

zdrowia (z wyłączeniem programów szczepień ochronnych), 

- dopuszczenie do głosowania wszystkich mieszkańców (brak obowiązku 

zameldowania), 

- obniżenie wieku osób głosujących od 16 roku życia. 

Obecnie trwa nabór członków do Zespołu ds. Budżetu Obywatelskiego, który opracuje 

Regulamin.  
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 Zostały sporządzone i przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej sprawozdania  

za I kwartał br. z wykonania dochodów, wydatków, zobowiązań, należności  

oraz zadań zleconych, wynikające z rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie 

sprawozdawczości budżetowej. W pierwszym kwartale bieżącego roku na roczne 

planowane dochody w wysokości 100 807 185,00 zł wpłynęły środki w wysokości 

28 094 726,00 zł, czyli 27,9 %. Na planowane wydatki w kwocie 107 166 030,00 zł 

wydano 24 250 197,00 zł, czyli 22,6 %. Spłacono raty kredytów w wysokości  

287 900,00 zł przez co zadłużenie gminy na 31 marca 2018 r. wynosi 23 475 700,00 zł 

i stanowi 23,3 % planowanych dochodów. 

 

 Wszczęto postępowanie na wybór Agenta Emisji obligacji komunalnych Gminy 

Olecko na podstawie przepisów Kodeksu Cywilnego. Zaproszenie zamieszczono na 

stronie BIP Urzędu Miejskiego. Termin składania ofert do 15 maja 2018 roku. 

 

 

 26 kwietnia br. producentom rolnym przekazano kwotę 674 498,35 zł z tytułu zwrotu 

podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego  

do produkcji rolnej. 

 

 Przypominam, że 15-go maja upływa termin zapłaty drugiej raty podatku rolnego, 

leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych. 

 

 

 6 kwietnia został ogłoszony konkurs na dyrektora Przedszkola z Oddziałami 

Integracyjnymi Krasnal w Olecku oraz konkurs na dyrektora Szkoły Podstawowej  

w Babkach Oleckich. Planowany termin przeprowadzenia obu konkursów  - 16 maja br. 

 

 Od 30 kwietnia do 15 czerwca br. realizowane będą stypendia szkolne za okres  

od stycznia do czerwca 2018 r. Stypendia na w/w okres przyznano 359 uczniom szkół 

podstawowych, gimnazjów i szkół ponadgimnazjalnych. Łączna wysokość przyznanej 

pomocy wynosi 289 717,00 zł, z czego 80 % to dotacja celowa, a 20 % środki własne 

Gminy. Miesięczna wysokość stypendiów wynosi od 123 do 155 zł. 

 

 6 kwietnia ogłoszony został otwarty konkurs ofert na wsparcie realizacji zadań 

publicznych w zakresie kultury fizycznej oraz turystyki. Termin składania ofert na 

konkursy mija 4 maja.  

 

 W kwietniu podpisana została również umowa na realizację zadania publicznego  

ze Stowarzyszeniem na Rzecz Rozwoju Kultury i Sportu w Sejnach  

pt. „Systematyczne zajęcia mażoretkowe dzieci i młodzieży gwarancją sukcesu”.  

 

 27 marca 2018 ogłoszony został konkurs na wsparcie realizacji zadań publicznych  

w zakresie kultury na kwotę 21 100,00 zł. Termin składania ofert upłynął 23 kwietnia.  

 

 Decyzją Wojewody Warmińsko – Mazurskiego, Gmina otrzyma dotację celową na łączną 

kwotę 24 000 zł na wyposażenie w nowości wydawnicze 2 szkolnych bibliotek. 

 

 Został złożony wniosek do Kuratorium Oświaty w Olsztynie o udzielenie wsparcia 

finansowego w 2018 r. na zakup pomocy dydaktycznych dla SP Nr 4, w ramach 

Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów  

i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno – komunikacyjnych - ,,Aktywna 

tablica”.  
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 Kultura fizyczna, w tym działania Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku: 

 

 7 kwietnia odbyły się VII eliminacje z cyklu „Warmia i Mazury pływają” gromadząc 

wiernych entuzjastów pływania. Warto przypomnieć, że są to już przedostatnie 

eliminacje przed wielkim finałem, który odbędzie się 9 czerwca w Olsztynie. 

 

 13 kwietnia w Olecku odbyły się Mistrzostwa Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Szkolnego Związku Sportowego w drużynowych biegach przełajowych dziewcząt  

i chłopców. 

 

 14 kwietnia odbył się XI Memoriał Ignacego Jasieluna i Franciszka Pietrołaja w tenisie 

stołowym. 

 

 21 kwietnia na Hali Lega odbyły się Amatorskie Zawody Wspinaczkowe o Puchar 

Niepodległości. 

 

 Kultura, w tym Regionalny Ośrodek Kultury „Mazury Garbate” w Olecku: 

 

 27 kwietnia odbył się wernisaż wystawy rysunku w Galerii Prawdziwej Sztuki im.  

A. Legusa; tego dnia także w Miejsko – Powiatowej Bibliotece Publicznej w Olecku  

z grupą Streetworking odbył się spektakl i warsztaty plastyczne. 

 

 29 kwietnia – Międzynarodowy dzień Tańca z występami grup tanecznych w sali kina 

,,Mazur”. 

 

 Trwa XXII edycja konkursu piosenki „Gratka dla nastolatka”. 1 maja o godzinie 12:00  

w sali kina odbędzie się finał konkursu. 

 

 5-16 maja zapraszał do sali kina na XVII Przegląd Twórczości Dziecięcej „Scena 

Przedszkolaka”. 

 

 Dzisiaj 27 kwietnia 2018 r. o godzinie 18.00 w sali teatru AGT w Olecku  odbędzie się 

spektakl pt. „Ja, Panie, niechaj mieszkam w tym gnieździe ojczystym”, w którym oprócz 

społeczności Szkoły Podstawowej Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana 

Twardowskiego w Olecku wystąpi również wiele osób siedzących dzisiaj na tej sali. 

Prapremiera odbyła się dzisiaj o godzinie 10.00 – owacje były na stojąco. Zapraszał  

na to wydarzenie.  

 

 16 kwietnia 2018 r. w ramach gminnych obchodów 100 - lecia odzyskania przez Polskę 

niepodległości odbyło się uroczystość  pod nazwą  „Spotkanie ze Świadkami Historii”,  

na którą zaproszeni zostali kombatanci i sybiracy z terenu naszej gminy. Osoby te są 

żywym świadectwem historii. Wszystkim, którzy wzięli udział w spotkaniu wręczone 

zostały pamiątkowe podziękowania za to, że dzięki nim dzisiaj możemy cieszyć się 

wolną i niepodległą Ojczyzną.  

 

 W dniu 5 maja 2018 roku  Zarząd Miejsko – Gminny OSP RP w Olecku organizuje 

uroczystość w związku z Gminnymi Obchodami Dnia Strażaka. Obchody  rozpoczną 

się Mszą Świętą w Kościele w Judzikach o godz. 15:00, a pozostałe uroczystości 

odbędą się w remizie OSP w Lenartach. 

 

 

 Burmistrz przypomniał o dyżurach eksperta ZUS. Najbliższy dyżur zaplanowany jest na  

11 maja 2018 r. w  godz. 10.00 -14.00. 
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 Został uruchomiony Punkt Obsługi Interesanta na parterze budynku przy Placu 

Wolności  3 w pokoju nr 3. W tym miejscu będą też załatwiani interesanci, którzy mają 

trudności z dotarciem na wyższe kondygnacje Urzędu. W Punkcie będzie można pobrać 

potrzebne druki i uzyskać pomoc w ich wypełnieniu oraz zostawić korespondencję do 

Urzędu.  

 

 Od dnia 1 maja br. zaczną obowiązywać zmiany regulaminu organizacyjnego Urzędu 

Miejskiego w Olecku. W struktury Urzędu Stanu Cywilnego włączone zostały dowody 

osobiste i ewidencja ludności. Dotychczasowy Wydział Spraw Obywatelskich, Zdrowia 

i Działalności Gospodarczej będzie pracował pod nazwą Wydział Spraw Społecznych, 

Zdrowia i Bezpieczeństwa.  

 

 Obchody Święta 3 Maja. Burmistrz zaprosił mieszkańców gminy Olecko na uroczystą 

mszę świętą w intencji Ojczyzny, która odbędzie rozpocznie się o godz. 11.30  

w  kościele  pw. NMP KP. Po mszy oficjalne delegacje złożą kwiaty w miejscach 

pamięci, pod krzyżem misyjnym, pomnikiem papieża Jana Pawła II oraz Pomnikiem 

Wdzięczności.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

podkreślił, że aktorami w przedstawieniu w sali teatru AGT, o którym mówił Burmistrz będą 

m.in.: Burmistrz – Wacław Olszewski, Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun, Dyrektor 

MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński, radni Rady Miejskiej w Olecku: Wioletta Żukowska, 

Jarosław Bagieński, Paweł Giełazis, członkinie Klubu Seniora, rodzice, nauczyciele. 

 

Zapytał, czy są pytania w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Radny Jarosław Bagieński 

poinformował, że w parku miejskim są nowe kosze, a po starych zostały tylko kikuty. 

Zapytał, czy kosze przy ławkach będą zamontowane, bo dało się zauważyć, że części osób, 

które jedzą np. pestki, nie chce się podchodzić do tych nowych koszy i rzucają resztki  

na trawę lub pod ławkę.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że rozpatrzy tę sprawę. Jeżeli będzie taka potrzeba to kosze zostaną 

domontowane. 

 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura Rady wpłynęły następujące sprawy: 

 

 28 marca wpłynęło zarządzenie Nr ORN.0050.31.2018 Burmistrza Olecka z dnia  

27 marca 2018 r. w sprawie ogłoszenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Olecko za 2017 rok. 

 

 28 marca Poseł na Sejm RP Andrzej Maciejewski - Przewodniczący Sejmowej 

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej w odpowiedzi na 

Stanowisko Rady Miejskiej Nr ORN.0007.1.2018 z dnia 27 lutego br. przekazał treść 
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zapytania poselskiego w sprawie modernizacji linii kolejowej nr 41 na odcinku Ełk  

– Olecko – Gołdap, które złożył na ręce Marszałka Sejmu. 

 

 28 marca w nawiązaniu do wniosku mieszkańców Zielonówka z dnia 13 lipca 2017 r. 

dotyczącego wykonania remontu drogi oraz chodnika w miejscowości Zielonówek 

poinformowałem, że zadanie to w części zostało ujęte w uchwale budżetowej na  

2018 rok oraz, że decyzją mieszkańców Sołectwa Jaśki część funduszu sołeckiego  

w wysokości 6 000,00 zł zostało przeznaczone na remont chodnika w Zielonówku. 

Prace remontowe rozpoczną się w II kwartale bieżącego roku. Zgodnie z informacją 

przekazaną przez Burmistrza Olecka, poinformował również, że czynione są starania, 

by przedmiotową drogę zmodernizować w kolejnym roku budżetowym. W projekcie 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 r. przygotowanym  

na dzisiejszą sesję przewiduje się zwiększenie wydatków o kwotę 36 600 zł. 

 

 29 marca Warmińsko-Mazurski Urząd Wojewódzki w Olsztynie przekazał skargę 

Pana G. na działania Burmistrza Olecka w zakresie załatwiania spraw związanych  

z gospodarowaniem mieniem komunalnym oraz zarzadzaniem spółką miejską TBS  

w Olecku. Stosowny projekt uchwały został przygotowany na dzisiejszą sesję. 

 

 29 marca Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej stosownie do art. 110 

pkt 9 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej przedłożył sprawozdanie  

z działalności za rok 2017. 

 

 5 kwietnia wpłynęło Oświadczenie Rady Miejskiej w Giżycku z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie zapisów ustawy Prawo Wodne oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 

28 grudnia 2017 r. w sprawie wysokości jednostkowych stawek opłaty rocznej  

za użytkowanie gruntów pokrytych wodami. Wszyscy radni otrzymali to pismo,  

więc znają jego treść, a osoby zainteresowane mogą się z nim zapoznać w biurze 

Rady. 

 

 9 kwietnia wpłynęły informacje Ministra Infrastruktury dotyczące przekazanego 

Stanowiska Rady Miejskiej w Olecku z dnia 27 lutego 2018 r. w sprawie 

uwzględnienia miasta Olecko w układzie komunikacji kolejowej Polski północno 

-wschodniej. 

 

 10 kwietnia uczestniczył w spotkaniu w świetlicy wiejskiej w Kukowie w sprawie 

budowy fermy drobiu w miejscowościach Kukowo i Rosochackie. 

 

 11 kwietnia wpłynęło pismo Ministra Cyfryzacji dotyczące stawek opłat  

za umieszczenie urządzeń telekomunikacyjnych w pasie drogowym. Odpowiedzi  

na przedmiotowe pismo Burmistrz udzielił w dniu 25 kwietnia 2018 r. 

 

 12 kwietnia wpłynęła informacja o wstąpieniu Radnego Jarosława Bagieńskiego  

do Klubu Radnych Mała Ojczyzna Olecko. 

 

 12 kwietnia na zaproszenie Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

uczestniczył w Gali Sportu 2018, która odbyła się w Filharmonii Warmińsko-

Mazurskiej w Olsztynie. 

 

 16 kwietnia wziął udział w spotkaniu związanym z obchodami 100 – lecia Odzyskania 

przez Polskę Niepodległości. 
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 16 kwietnia wpłynął wniosek Sołtysów Sołectw Kukowo i Rosochackie wraz  

z podpisami mieszkańców w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowościach Kukowo i Rosochackie 

dla planowanej inwestycji – budowa obiektu inwentarskiego (kurnik). 

 

 18 kwietnia Wojewódzki Sąd Administracyjny w nawiązaniu do wyroku Naczelnego 

Sądu Administracyjnego z dnia 30 stycznia 2018 r. zwrócił akta administracyjne  

w sprawie ze skargi Pana J. Po rozpoznaniu w dniu 30 stycznia 2018 r. skargi 

kasacyjnej Gminy Olecko od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Olsztynie z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie ze skargi Pana J. na uchwałę Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r. Nr ORN.0007.40.2016 w przedmiocie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego  

w Olecku przy ul. Zielonej Naczelny Sąd Administracyjny uchylił zaskarżony wyrok  

i oddalił skargę. 

 

 20 kwietnia Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Olecku zgodnie z art. 16 ust. 1  

i ust. 4 ustawy o pomocy społecznej przekazał ocenę zasobów pomocy społecznej za 

rok 2017. 

 

 25 kwietnia wpłynęła Uchwała Nr RIO.VIII-0120-245/18 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 10 kwietnia 2018 r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Olecka sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Olecko za 2017 rok. Opinia jest pozytywna.  

 

 w dniu dzisiejszym Burmistrz zwrócił się z prośbą o wytypowanie w terminie do dnia  

15 maja 2018 r. spośród Radnych Rady Miejskiej 2 osób do wzięcia udziału  

w pracach komisji konkursowej, która będzie miała za zadanie rozstrzygnąć konkurs  

pn. „MIESZKAJMY PIĘKNIEJ”.  Prosił o zgłaszanie kandydatur. 

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska zgłosiła kandydaturę Radnej Marii Wandy 

Dzienisiewicz, która wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Jarosław Bagieński zgłosił kandydaturę Radnej Wioletty Doroty Żukowskiej, 

która wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę Radnej Marii Wandy 

Dzienisiewicz 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18 za kandydaturą głosowało  

18 radnych. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę Radnej Wioletty Doroty 

Żukowskiej 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18 za kandydaturą głosowało  

18 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

poinformował, że w dniu dzisiejszym uczestniczył w Pożegnaniu Absolwentów Roku 2018  

w I Liceum Ogólnokształcącym, natomiast na godzinę 18.00 został zaproszony  

do Teatru AGT w Olecku w celu obejrzenia spektaklu „Ja, Panie, niechaj mieszkam  

w tym gnieździe ojczystym”. 

 

 Na prośbę mieszkańców interweniował w sprawach: 

 

 naprawy progu zwalniającego oraz przestawienia znaku na Osiedlu Lesk, 
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 interpretacji przepisów dla Rady Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej, 

 

 ustalenia miejsca zastępczego na okres remontu targowicy, 

 

 utrudnień na ulicy Zamostowej.  

 

W związku z utrudnieniami na ulicy Zamostowej zwrócił się do Komendanta Powiatowego 

Policji w Olecku informując, że dzwonił w tej sprawie do jego zastępcy z prośbą  

o interwencję. Otrzymał zdjęcia od mieszkańca, na których widać, że w pewnym momencie 

przejazd był tam niemożliwy. Przypomniał, że wcześniej były wnioski, żeby wprowadzić 

zakaz zatrzymywania po którejś stronie. Prosił o częstsze patrole na tym terenie. 

 

Przypomniał radnym o terminie złożenia oświadczeń majątkowych, który upływa z dniem  

30 kwietnia 2018 r. 

 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

 

o 11 kwietnia odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

o  24 kwietnia odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu 

i Rekreacji, 

o 25 kwietnia odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa, 

o 26 kwietnia odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki. 

 

Wszystkie sprawy wniesione do biura Rady Miejskiej są udostępnione do wglądu  

w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Analiza zadań zrealizowanych w ramach funduszu sołeckiego w 2017 r.  

– referat Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jarosław Bagieński  

odczytał referat – treść w załączeniu do protokołu. 

 

Pytań ani uwag do treści referatu nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 6 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych, wnioski  

i oświadczenia radnych. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące interpelacje: 

 

 Jakie są efekty spotkania w sprawie gospodarki rybackiej na oleckim jeziorze. 

 

 Za ile została sprzedana działka miejska przy ul. Sembrzyckiego pomiędzy działką 

LOK-u a Chatą Mazurską. 
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 Program Polska-Rosja:  czy samorząd planuje składać wniosek do niedawno 

ogłoszonego konkursu. Jeżeli tak, to na co. Przypomina się i poleca pod rozwagę 

rewitalizację PTTK z uwzględnieniem wypracowanej społecznie koncepcji 

funkcjonalno-użytkowej tego miejsca. 

 

 Czy samorząd, w tym urząd i jednostki organizacyjne (przedszkola, szkoły, dom 

kultury, ośrodek sportu, ośrodek pomocy społecznej, warsztat terapii zajęciowej) są 

przygotowane na wejście w życie nowych przepisów o ochronie danych osobowych, 

tzw. RODO. 

 

 Czy w roku szkolnym 2018/2019 planowane są zwolnienia wśród nauczycieli, 

administracji i personelu pomocniczego w oleckich szkołach i placówkach 

oświatowych. Co w tej kwestii wynika ze złożonych przez samorząd do Kuratorium 

Oświaty arkuszy organizacyjnych. 

 

Zgłosił następujące wnioski: 

 

 RODO - opracowanie przystępnej informacji na portal miejski z nowymi prawami 

obywateli i obowiązkami instytucji publicznych, organizacji pozarządowych oraz 

biznesu wynikającymi z wejścia w życie nowych przepisów o ochronie danych 

osobowych. 

 

 Wjazd na dworzec: W związku z odpowiedzią Pana Burmistrza, iż nie planuje 

generalnego remontu wjazdu na dworzec i że naprawy bieżące będą przeprowadzane 

w miarę potrzeb - zgłasza pilną potrzebę naprawy tego wjazdu. 

 

 Prawo łowieckie: opracowanie informacji dla mieszkańców na portal miejski 

uwzględniającej obowiązujące już zmiany w przepisach, np. zakaz udziału  

w polowaniach dzieci do lat 18; wyłączenie z polowań nieruchomości na podstawie 

oświadczenia właściciela składanego do starosty; zakaz używania żywych zwierząt  

do szkolenia psów myśliwskich i ptaków łowczych; zakaz polowań zbiorowych  

w parkach narodowych i rezerwatach przyrody; wykreślenie zapisu o karaniu  

za umyślne przeszkadzanie w polowaniu, czy też wreszcie obowiązek okresowych 

badań lekarskich i psychologicznych dla myśliwych. 

 

Radny Karol Sobczak 

 

 W związku z zaproszeniem na dzisiejszą sesję trenera, przedstawiciela rodziców oraz 

zawodników piłki ręcznej (chłopców) stwierdził, że nie powinno być selekcji  

w docenianiu pracy. Piłka ręczna to też dziewczęta, które również zdobywają duże 

osiągnięcia w tym sporcie. Zabrakło na dzisiejszej sesji docenienia tej grupy. 

 

 Zapytał o rozkład środków inwestycyjnych z budżetu oraz środków zewnętrznych na 

poszczególne szkoły w gminie w latach 2014-2018. 

 

 W związku z „Rokiem dla Niepodległej” oraz dniem samorządowca obchodzonym  

27 maja zwrócił się o zorganizowanie sesji na centralnym placu w mieście  

z jednoczesnym podjęciem inicjatywy przyznania Medalu „Zasłużony dla Olecka”  

– warto podjąć taką inicjatywę wobec olecczan, którzy w sposób godny przyczynili 

się do rozsławienia naszego miasta. 
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 Zapytał, jak wygląda stan prac nad programem dotyczącym dróg szutrowych na 

terenach wiejskich, czy te prace już trwają, czy dopiero rozpoczną się. Dużo ma 

sygnałów, że te drogi są w stanie nieprzejezdnym. 

 

 Odnośnie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko stwierdził,  

że zabrakło mu na komisji informacji na temat firmy oraz działki 68/1 o pow. 60 ha. 

Czy ta firma ma dług w stosunku do gminy, jaki to dług, czy go spłaca, czy gmina 

występowała do sądu z tytułem wykonawczym zapłaty, ile razy, kiedy, czy 

ewentualnie występowała gmina do komornika. 

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy jest już przygotowany projekt uchwały w sprawie opracowania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowościach Kukowo i Rosochackie dla 

planowanej inwestycji - budowa obiektu inwentarskiego (kurnik). 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

poinformował, że na poprzedniej sesji zgłosił interpelację dotyczącą kotłowni na ul. Batorego. 

Mieszkańcy byli zaniepokojeni tym, iż według informacji m.in. w prasie lokalnej planuje się 

rozbudowę tego obiektu. Burmistrz odpowiedział, że kotłownia zostanie zamknięta. 

Natomiast w pobliżu obecnej kotłowni zostały wykonane roboty ziemne: przepust przez  

Al. Zwycięstwa oraz zostały położone rury. Prosił o informacje w tym zakresie. 

 

Zgłosił następujące wnioski: 

 

 Zadzwonił do niego mieszkaniec, który zarzucił nieprawidłowość w działaniu 

organów gminy. W Biuletynie Informacji Publicznej znajduje się obwieszczenie 

Burmistrza z dnia 24 kwietnia w sprawie lokalizacji inwestycji celu publicznego 

polegającej na budowie urządzeń do przesyłania ciepła za pomocą gorącej wody na 

terenie działek w obrębie ewidencyjnym Olecko 2 i w obrębie ewidencyjnym 

Rosochackie. Natomiast dopiero na dzisiejszej sesji będziemy procedować uchwałę, 

która będzie wprowadzać tereny inwestycyjne w okolicy Rosochackich. Mieszkaniec 

zarzuca, że Rada najpierw powinna podjąć uchwałę, a dopiero później powinno być 

obwieszczenie. Mieszkańcowi należy się wyjaśnienie i prosi o to. 

 

 Wniosek dotyczy rozpatrywania skarg na Burmistrza. Rada ma pełną autonomię   

w decydowaniu o zasadności skargi bądź bezzasadności. Do tej pory było tak, że radni 

otrzymywali projekt uchwały i ustosunkowywali się, czy skarga jest zasadna czy nie. 

Odnosząc się do skargi procedowanej na dzisiejszej sesji uważa, że jest ona 

bezzasadna, ale w sposób dziwny jest wprowadzana, ponieważ Burmistrz przygotował 

projekt w jednym wariancie, że skarga jest bezzasadna, a jeżeli Rada uzna, że jest 

zasadna musi sama przygotować uchwałę wraz z uzasadnieniem. Burmistrz jest stroną 

i nieeleganckie jest sugerowanie radnym, co mają zrobić. Wnosi, aby przedstawić to 

Komisji Statutowej, aby wypracowała tryb procedowania skarg na Burmistrza.  

W powiecie każda skarga jest z automatu przekazywana Komisji Rewizyjnej i to 

Komisja Rewizyjna rekomenduje Radzie sposób rozstrzygnięcia skargi. 

 

Dodał, że na jednej z sesji wnioskował o  modernizację Pomnika Wdzięczności w parku. 

Dziękował Burmistrzowi za wprowadzenie tej inwestycji w uchwale przedłożonej na 

dzisiejszą sesję. 
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Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła następujące interpelacje: 

 

 Zapytała, na jakim etapie znajduje się analiza zasadności łączenia spółek TBS i PGK. 

 

 Zapytała, czy zespół ds. organizacji obchodów 100-lecia Odzyskania przez Polskę 

Niepodległości zna wszystkie propozycje rządowe, czy analizował możliwość 

uzyskania przez samorząd dofinansowania na budowę ławki w wysokości do  80%. Są 

one na stronie www.niepodlegla.gov.pl. Na sesji prosiła o oszczędność w pewnych 

inicjatywach. Wokół Kościoła tworzy się „karuzela” pomników i symboli, podczas 

gdy przy Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji jest ogromny teren zielony i można go 

wykorzystać. Osobiście jest za tym, żeby to Marszałek Józef Piłsudski był 

uhonorowany, ale zastanawia się, czy jest to właściwe miejsce z uwagi na wąski 

chodnik. Prosiła o zwrócenie uwagi, czy miejsca z pomnikami są otoczone należną 

dbałością o ład i estetykę tych miejsc. Chociażby Pomnik Papieża wymaga prac 

porządkowych i konserwatorskich. 

 

 Przed nami sezon turystyczny. Regiony prześcigają się w pomysłach na przyciągnięcie 

turystów. Jako radna, mieszkanka Olecka, prezeska Lokalnej Organizacji Turystycznej 

Ziemi Oleckiej chciałaby jednoznacznie uzyskać odpowiedź na pytanie: co jest 

produktem turystycznym gminy Olecko wraz z opisem tego produktu. 

 

Dodała, że Komisja Planowania, Budżetu i Gospodarki analizowała materiał przygotowany 

przez kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. Wyraziła 

uznanie dla pracy Wydziału staranność, realizację prawie wszystkich wniosków z komisji 

wyjazdowych. Podziękowania za współpracę skierowała również do Sołtysów i rad sołeckich. 

Poinformowała, iż wkład w naprawę dróg gminnych publicznych w roku 2016 gminy Olecko 

to kwota 512 790,00 zł, w tym znacząca kwota z funduszu sołeckiego blisko 80 000,00 zł,  

w 2017 roku gmina wyłożyła 528 193,00 zł, w tym z FS 71 519,00 zł. Widać dużą troskę  

i poprawę komunikacji i współpracy w tym zakresie. 

 

Radny Kazimierz Edward Toczyłowski 

złożył następujące oświadczenia: 

 

 „Komisja Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji w dniu 24 kwietnia 

br. zakończyła zwiedzanie, zapoznawanie się z funkcjonowaniem placówek 

oświatowych. Jesienią zwiedziła wszystkie szkoły podstawowe i gimnazja. W tym 

miesiącu przyszła kolej na Przedszkole Krasnal. Radni wysłuchali krótkiego 

sprawozdania pani dyrektor Małgorzaty Puchalskiej, zwiedzili placówkę. Trzeba 

przyznać, że to przedszkole powinno nazywać się „Jak w bajce”. Jest gustownie 

urządzone i przystosowane do potrzeb 200 dzieci, które tam przebywają, że nie ma 

słów uznania i chciałby przekazać podziękowania pani dyrektor oraz pracownikom 

przedszkola.” 

 

 „Na wniosek Radnego Macieja Juchniewicza zostali zaproszeni na posiedzenie 

Komisji Prezes Stowarzyszenia Kulturalnego „Przypisani Północy” oraz Dyrektor 

Regionalnego Ośrodka Kultury „Mazury Garbate” w Olecku. Spotkanie to dotyczyło 

przypadających w roku następnym jubileuszu: 40-lecia Teatru AGT. W wyniku 

dyskusji obaj panowie wstępnie zaproponowali organizację różnych wydarzeń. 

Komisja prosiła o ponowne spotkanie w maju lub w czerwcu na temat tego, jakie są 

potrzeby, gdyż organizacja wydarzeń wiąże się z wydatkami finansowymi i złożeniem 

wniosków do budżetu.” 

 

 

http://www.niepodlegla.gov.pl/
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Radny Jarosław Bagieński 

odnośnie remontu Pomnika Wdzięczności poinformował, że jako opiekun sztandaru bierze 

udział w uroczystościach i daje się zauważyć, że duża część ludzi staje na skarpie przy placu 

zabaw. Szczególnie 11 listopada, gdy pogoda jest już nieciekawa jest tam niebezpiecznie  

i ślisko. Jeżeli zostanie trochę pieniędzy z remontu to prosi, by położyć tam większe płyty, 

aby mieszkańcy mogli wygodnie obserwować uroczystości. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła następujące interpelacje: 

 

 Zapytała, na jakim etapie jest modernizacja oświetlenia – w tej chwili jest chyba 

audyt. 

 

 Zapytała, których pomieszczeń hali „Lega” dotyczy wykonanie klimatyzacji. 

 

 Zapytała o publikację „Olecko – w powojennych wspomnieniach", czy jest to 

publikacja z określoną liczbą egzemplarzy i jaki jest przewidziany sposób dystrybucji 

tej książki. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odniósł się do następujących spraw: 

 

 na sali konferencyjnej odbyło się spotkanie w sprawie niełowienia sieciowego ryb na 

jeziorze Oleckim Wielkim. PZW ma przedstawić opinię, jakie ewentualnie 

odszkodowania gmina płaciłaby za utracone dochody. Na razie nie ma takiej 

informacji, 

 

 działka, która została sprzedana nie była własnością gminy, sprzedawał ją LOK, 

natomiast nabywcą jest osoba prywatna, 

 

 gmina planuje składać wnioski do programu Polska – Rosja. Pierwsze spotkanie 

prawdopodobnie odbędzie się 7 maja. Odbyły się rozmowy telefoniczne. Zależy nam 

najbardziej na ścieżce rowerowej po dawnym nasypie kolejowym od Olecka do 

Gordejek Małych, 

 

 RODO - jesteśmy na etapie szkoleń. Pracownicy urzędu i jednostek organizacyjnych, 

którzy do tej pory uczestniczyli w szkoleniach nie są z nich zadowoleni. Na dzień  

12 maja planowane jest szkolenie w urzędzie, 

 

 trudno powiedzieć jednoznacznie, czy będą zwolnienia w oświacie. Zależy to od tego, 

czy część nauczycieli, którzy mogą iść na emeryturę złożą wnioski do końca maja. 

Spływają jeszcze opinie Kuratorium co do organizacji roku. Na sesji majowej będzie 

więcej konkretów, 

 

  RODO - opracowanie przystępnej informacji na portal miejski. Z gminy zaczyna się 

robić instytucję, która ma wszystko tłumaczyć, interpretować przepisy prawa. Gmina 

„bombardowana” jest codziennie kilkoma wnioskami o udzielenie informacji 

publicznej, które pochłaniają bardzo dużo czasu. Jest to uciążliwe. Odpowie na ten 

wniosek po przedyskutowaniu go z kierownikami, 

 

 ustawa Prawo łowieckie jest w pewnym sensie skandaliczna. W tej chwili 

Ministerstwo Ochrony Środowiska zapowiada, że będą zmiany, gdzie nie ma jeszcze 

przepisów wykonawczych, 
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 dzisiejsze wyróżnienia sportowców na sesji odbyły się na wniosek rodziców. Jeżeli są 

jakiekolwiek osiągnięcia to należy to zgłaszać i publicznie doceniać, 

 

 opracowana zostanie informacja na temat środków dla szkół, 

 

 27 maja – dzień samorządowca to kwestia do uzgodnienia z Przewodniczącym Rady 

Miejskiej, 

 

 informował na początku sesji o stanie prac nad drogami. Realizacja tego zadania 

przebiega dobrze. Dużo pieniędzy gmina musiała dołożyć w okresie zimowym, bo 

były roztopy, a więc drogi były w złym stanie, 

 

 jeśli chodzi o studium kierunków i zagospodarowania nie zna tematu, który Pan 

Radny podnosi, nie uczestniczył w posiedzeniu komisji. Jakiekolwiek zadłużenia 

dotyczące nieruchomości są objęte tajemnicą skarbową, 

 

 uchwała lub uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dotyczące potencjalnych ferm hodowlanych w Kukowie i Rosochackich będą 

przygotowane na sesję w maju, 

 

 przed miesiącem przekazał informację, którą otrzymał bezpośrednio od właściciela 

kotłowni na Os. Siejnik i na ul. Batorego. Rozkopany odcinek ulicy między kotłownią 

a ul. Kościuszki wynika z podłączenia budynku, który będzie przeznaczony na galerię 

handlową. Część ogrzewanych budynków zostanie przejęta przez Spółdzielnię 

Mieszkaniową. Właściciel kotłowni, który podpisał umowę wykonuje kanał 

ciepłowniczy, a docelowo będzie budować kanał ciepłowniczy do Lesku, gdzie stara 

kotłownia zostanie zlikwidowana. Kotłownia na ul. Batorego zostanie połączona  

z kotłownią na Os. Siejnik i będzie służyć jako kotłownia szczytowa wówczas, gdy 

będą duże mrozy. Źródło ciepła na Siejniku ma być ekologiczne, 

 

 odpowiedź w sprawie inwestycji celu publicznego zostanie udzielona na piśmie, 

 

 jeżeli komisja chce wypracować procedurę załatwiania skarg na Burmistrza, to jest na 

to jak najbardziej otwarty, 

 

 sprawa łączenia spółek jest w trakcie. W tej chwili mamy kłopoty z wykupieniem 

udziałów w spółce od osoby fizycznej i chyba przez pewne niezrozumienie chce 

więcej za te udziały niż są one warte, 

 

 analizowana była propozycja dofinansowania ławki. Jest to na etapie konkursów. Jest 

to pewne nieporozumienie, bo zrobienie jakiegokolwiek pomnika w tym roku 

graniczy z cudem. Wszyscy fachowcy związani z robieniem pomników są zajęci nie 

mówiąc już o odlewniach, które mają zajęte terminy do końca roku, 

 

 posadawianie pomników wokół kościoła – jest to sprawa dyskusyjna. Tak zostało 

zbudowane Olecko, wokół Placu Wolności. W Olecku nie wybudowano dużo 

pomników: Pomnik Wdzięczności oraz Pomnik Papieża w 2005 roku. W Olecku nie 

mamy miejsc poświęconych wielkim Polakom oprócz Papieża Jana Pawła II. 

Amerykanie swego czasu zrobili listę stu najbardziej znanych ludzi na świecie. Na tej 

liście znalazło się czterech Polaków – Kopernik, Jan Paweł II, Józef Piłsudski i Lech 

Wałęsa. Naprawdę długo rozmawiano i zastanawiano się nad miejscem również pod 

kątem organizacyjnym uroczystości. Uważa, że to miejsce jest dobre i godne oraz 

poparte przez wiele osób, 
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 pracujemy nad modernizacją oświetlenia. Do końca czerwca chcemy wyłonić 

wykonawcę. Jest to partnerstwo publiczno-prywatne i jest to trudne zadanie, 

 

 klimatyzacja na hali „Lega” została zamontowana w siłowni oraz w sali fitness, 

 

 produkt turystyczny – odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. Olecko od wielu lat 

słynie z obiektów sportowych, organizacji imprez sportowych, Wiewiórczej Ścieżki, 

która w tym roku będzie zmodernizowana. Zrobiony jest park linowy, plac zabaw dla 

dzieci, skatepark, pumptrack. W tym roku planujemy ucywilizować, adaptować 

ścieżki itd. Olecko nigdy nie będzie wielkimi mazurami tylko garbatymi. Olecko musi 

starać się o inny rodzaj turystów, 

 

 skarpa przy Pomniku Wdzięczności – planowana jest modernizacja schodów. Chcemy 

również  poszerzyć dojście do sceny, które zostanie wyłożone z płyt kamiennych  

- zlikwidowany będzie trawnik, trzy drzewa zostały wycięte. Zwiększy to znacząco 

liczbę miejsc, gdzie ludzie będą mogli bezpośrednio, w godnych warunkach 

uczestniczyć w uroczystościach. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 7 – Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, 

radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych, dotyczące projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy są uwagi do projektów uchwał. 

 

Uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Przerwa 5 minut. 
 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

przypomniał, że sesja jest nagrywana. Nie jest to przekaz online. Nagrania z sesji będą 

udostępniane na gminnej stronie internetowej - www.olecko.pl oraz na urzędowym 

facebooku. Utrwalony i udostępniony w Internecie będzie wizerunek i głos osób znajdujących 

się na sali konferencyjnej podczas obrad Rady Miejskiej w Olecku. Proszę radnych, aby 

podczas wystąpień nie używali imion i nazwisk osób nieobecnych na sesji. Osoba fizyczna 

niebędąca osobą publiczną zabierając głos wyraża jednocześnie zgodę na upublicznienie 

wizerunku i danych osobowych. 

 

Prosił ponownie wszystkich o wypowiedzi do mikrofonu. 

 

 

Do punktu 8 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego; 

 

 

http://www.olecko.pl/
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym w celu 

oceny aktualności studium i planów miejscowych burmistrz dokonuje analizy zmian  

w zagospodarowaniu przestrzennym gminy, ocenia postępy w opracowywaniu planów 

miejscowych i opracowuje wieloletnie programy ich sporządzania w nawiązaniu do ustaleń 

studium, z uwzględnieniem decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego  

i decyzji o warunkach zabudowy oraz wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planu 

miejscowego. Po sporządzeniu analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 

(przeprowadzona w marcu) oraz uzyskaniu opinii gminnej komisji urbanistyczno 

-architektonicznej, burmistrz przekazuje radzie miejskiej wyniki analiz, co najmniej raz  

w okresie kadencji rady. Przypomniał, że studium zostało uchwalone w 2015 roku. Obecnie 

podejmowane są działania prowadzące do zmiany studium oraz planów miejscowych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Karol Sobczak 

zacytował fragment punktu III Analiza Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko: „Zgodnie z treścią uchwały 

intencyjnej, zmiana studium dotyczy rolniczej niezabudowanej przestrzeni produkcyjnej na 

terenie całej gminy, w tym: 

 ustalenie ogólnych zasad zagospodarowania i użytkowania terenów rolnych; 

 wprowadzenia zakazu rozbudowy istniejących ferm hodowlanych mogących zawsze 

znacząco oddziaływać na środowisko; 

 lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco oddziaływać na 

środowisko, w tym także bezściółkowych wielkoprzemysłowych ferm hodowlanych”. 

 

Zastanawiał się, czy zapis „wprowadzenia zakazu rozbudowy istniejących ferm hodowlanych 

mogących zawsze znacząco oddziaływać na środowisko” nie jest zbyt ogólny i powodujący 

utrudnienia dla naszych rolników. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że w tego typu dokumentach zapisy są zazwyczaj w miarę ogólne żeby pewnych 

rzeczy nie ograniczać. Poprosił o uzupełnienie panią kierownik. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

dodała, że treść odczytana przez Radnego dotyczy uchwały z kwietnia ubiegłego roku. Nie 

dotyczy to uchwały w tej chwili procedowanej. Odnośnie tamtej uchwały jest realizowana 

procedura planistyczna, sporządzony został projekt, sporządzana jest prognoza. Projekt 

studium zostanie wysłany do uzgodnień. Radni powinni wiedzieć, że gmina wystąpiła do Izby 

Rolniczej z prośbą o wyrażenie stanowiska – do tej pory nie otrzymała odpowiedzi. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.25.2018 

w załączeniu 

 

 

b) przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zwiększa się zakres zmian do wprowadzenia w studium gminy Olecko,  

w związku z wynikami „Analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym na obszarze 

gminy Olecko” sporządzonej w marcu 2018 r. Zmianę studium podejmuje się również  

w zakresie: zmiany kierunków rozwoju na części terenów TAG położonych przy  

ul. Kościuszki po zamknięciu składowiska odpadów; ustalenia granicy zwartej zabudowy  

dla terenów nad jeziorem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Karol Sobczak 

poinformował, że z racji zgłoszonej wcześniej interpelacji będzie przeciwny podjęciu tej 

uchwały.  

 

Radny Maciej Juchniewicz 

apelował o priorytetowe zabezpieczenie przy pracach nad studium potrzeb mieszkańców, 

rozwoju osadnictwa oraz poszanowanie środowiska naturalnego przy określaniu funkcji 

terenów przeznaczonych pod inwestycję prywatną celu publicznego. Dotyczy to wskazania  

w uchwale terenu vis a vis Siejnika, obszaru chronionego krajobrazu nad jeziorem Oleckim 

Wielkim czy też Terenów Aktywności Gospodarczej. Jest to o tyle ważne, że ludzie muszą 

mieć poczucie bezpieczeństwa, a to jest teren będący przedmiotem konfliktu od kilku lat 

między mieszkańcem a zakładem usługowym. W tym duchu będzie za uchwałą w sprawie 

przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych, 2 radnych było przeciw. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.26.2018 

w załączeniu 

 

 

c) wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia  

2 marca 2018 r. stwierdził nieważność w części uchwały w sprawie zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Olecko oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania. Poprzez to skomplikował pracę gminy, bo organ gminy 

może, jeżeli Rada Miejska wyrazi na to zgodę, podpisywać np. umowy dzierżawy na okres do 

lat 3. W przeciwnym wypadku wszystkie zapisy, którymi Rada do tej pory upoważniała 

Burmistrza są martwe i przy każdej umowie Rada będzie musiała podejmować uchwałę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.27.2018 

w załączeniu 

 

 

d) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że treść skargi jest niejasna. Wystąpiono o wyjaśnienie, czego ona dotyczy. 

Niestety to doprecyzowanie nic nie dało. Sprawa trwa od wielu lat, wcześniej był złożony 

pozew do sądu, który został odrzucony. Przeprowadzono również kontrolę i nie stwierdzono 

nieprawidłowości dotyczących np. zmiany udziałów. 24 kwietnia wpłynęło do urzędu pismo  

z Urzędu Wojewódzkiego, przekazano korespondencję elektroniczną od skarżącego, w której 

podnosi, że w 2009 r., kiedy jeszcze oboje rodzice byli właścicielami, zostały im zmienione 

udziały i zostali wywłaszczeni. Jest to absurd – nic takiego nie miało miejsca. Kolejny zarzut 

związany jest ze zbiegiem tych samych nazwisk w poszczególnych postępowaniach, co nie 

ma nic wspólnego z prawami i obowiązkami właściciela we wspólnocie i prawidłowością 

rozliczenia udziałów w budynku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Karol Sobczak 

stwierdził, że w obecnej formule uzasadnienie jest integralną częścią uchwały, wcześniejsza 

zawierała wariantowość: zasadna/bezzasadna. Zapytał, czy obecny zapis nie spowoduje 

uchylenia uchwały. 

 

Radca prawny – Łukasz Oniśko 

wyjaśnił, że to od kancelarii prawnej wyszła inicjatywa zmiany treści tej uchwały. Jak 

słusznie zauważył Pan Radny uzasadnienie określa przesłanki co do tego, czy skarga jest 

zasadna, czy bezzasadna. Uzasadnienie powinno być kompatybilne z treścią samej uchwały. 

Jego zdaniem w uzasadnieniu trzeba pójść w którymś kierunku. Oczywiście Rada ma 

kompetencje do tego, by treść modyfikować. To jest projekt, który wychodzi z urzędu i na 

etapie komisji, czy sesji jest możliwość zmiany. 

 

Radny Karol Sobczak 

zapytał, co byłoby w sytuacji, gdyby Rada uznała, że skarga jest zasadna. 

 

Radca prawny – Łukasz Oniśko 

odpowiedział, że zdarzają się sytuacje, że jest przygotowywany projekt uchwały w sprawie 

skargi o konkretnej treści, natomiast Rada w trakcie nie zgadza się z takim stanowiskiem.  

W tej sytuacji uchwała jest zmieniana w przerwie lub zdejmowana z porządku obrad. 

Przesuwany jest termin załatwienia skargi do kolejnej sesji z odmiennym do pierwotnego 

uzasadnieniem. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

powiedział, że jego uwagi, wnioski odnosiły się do procedowania a nie do dzisiejszej 

uchwały. Uważa, że skarga jest bezzasadna. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

poinformował, że również ma wątpliwości odnośnie procedowania projektu uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza. Sposób procedowania dzisiaj 

oznacza, że dotychczas podejmowane uchwały w sprawie skarg mają jakąś wadę prawną. Nie 

jest to wniosek, a prośba do Pana Burmistrza i Kancelarii Prawnej, aby wystąpić z zapytaniem 

do nadzoru prawnego Wojewody – może to coś wyjaśni. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                     

17 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.28.2018 

w załączeniu 
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e) przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych jest zadaniem Wojewody. 

Wojewoda zwrócił się o utrzymanie przez Gminę Olecko grobów wojennych w 2018 r. 

przeznaczając na ten cel 7 000,00 zł. Na terenie gminy są dwa cmentarze wojenne: cmentarz 

w Zabielnie i kwatery wojenne na cmentarzu ewangelickim w Olecku oraz grób jeńca 

francuskiego na terenie cmentarza wyznaniowego w Babkach Gąseckich. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja uwzględniając autopoprawkę Burmistrza jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja uwzględniając autopoprawkę Burmistrza jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw  

z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko 

spraw z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.29.2018 

w załączeniu 

 

 

f) pomnika przyrody; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w dniu 16 lutego 2018 r. do tut. Urzędu wpłynął wniosek o uznanie 

pomnikiem przyrody drzewa rosnącego przy drodze polnej znajdującej się na nasypie dawnej 

kolei wąskotorowej w Kukowie. Uznanie pomnikiem przyrody następuje w drodze uchwały 
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rady.  Należy ustanowić pomnikiem przyrody ten wyjątkowy okaz po to głównie, by chronić 

go przed wandalami – za niszczenie pomnika przyrody grożą znaczące sankcje. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie pomnika przyrody.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie pomnika przyrody. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.30.2018 

w załączeniu 

 

 

g) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę 

Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz 

w innych formach wychowania przedszkolnego; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że od dnia 1 stycznia 2018 r. weszła w życie ustawa o finansowaniu zadań 

oświatowych, która upoważniła organ stanowiący samorządu terytorialnego do podjęcia 

uchwały określającej wysokość opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym,  

w którym kończą 6 lat. W stosunku do obecnie obowiązującej uchwały zmienia się kilka 

drobnych zapisów. Wysokość opłat pozostaje bez zmian. Jeżeli dzieci korzystają ponad  

5 godzin, to za każdą rozpoczętą godzinę opłata wynosi 1 zł. Opłaty stanowią niepodatkowe 

należności budżetowe o charakterze publicznoprawnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym  

w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz w innych formach wychowania przedszkolnego. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym  

w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz w innych formach wychowania przedszkolnego. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.31.2018 

w załączeniu 

 

 

h) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2018; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że nowelizacja ustawy Prawo wodne nałożyła na Radę Miejską obowiązek 

podjęcia uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie danej gminy. Organizator kąpielisk, 

czyli Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku przedłożył dwie propozycje, aby umieścić 

w wykazie kąpielisk dwa kąpieliska – „Skocznia” oraz „Szyjka”. Projekt uchwały w sprawie 

wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2018 był upubliczniony. W terminie 

upublicznienia od 30 stycznia do 19 lutego 2018 r. do Urzędu Miejskiego w Olecku  

nie wpłynęły żadne uwagi oraz propozycje zmian do projektu uchwały. Projekt uchwały 

został również przekazany do zaopiniowania przez Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej  

w Białymstoku, Delegaturę Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Giżycku 

oraz Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Olecku. Opinie są pozytywne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2018.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Karol Sobczak 

wyraził żal, że jezioro Oleckie Wielkie, które ma tyle hektarów i linię brzegową 12 km oraz 

możliwości urządzenia plaży w innych miejscach ma tylko dwa kąpieliska.  

 

Radny Maciej Juchniewicz 

poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji na ostatnim 

posiedzeniu przyjęła wniosek, aby w związku z planowanym remontem amfiteatru,  

w przyszłym roku wykonać kąpielisko na wysokości Zespołu Szkół Technicznych w Olecku, 

gdzie dno jeziora spełnia kryteria kąpieliska, bo jest w miarę płytko.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że nie wszystkie rzeczy można zrealizować z różnych przyczyn. W tej chwili 

prawo wodne, przepisy dotyczące kąpielisk zostały zaostrzone. Należy pamiętać, że jezioro  

w Olecku jest głębokie i jest to bardzo znaczące. Żyjąc w Olecku od wielu lat nie stwierdził 

żeby ludzie nie mieli miejsca do kąpieli. Należy pamiętać, że w związku z remontem 

Wiewiórczej Ścieżki bardzo poszerzymy ofertę turystyczną w różnych miejscach nad 

jeziorem. Będą ławki, miejsca na grilla, altanki. Niemniej jednak jest jak najbardziej za 

urządzeniem trzeciego kąpieliska na wysokości Zespołu Szkół Technicznych w Olecku  

i w przyszłym roku można by to zrobić. Będzie to kolejne miejsce atrakcyjne nad naszym 

jeziorem. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko  

w roku 2018. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.32.2018 

w załączeniu 

 

 

i) określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko w roku 2018; 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że nowelizacja ustawy Prawo wodne nałożyła na Radę Miejską obowiązek 

podjęcia uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie danej gminy. Określa 

się sezon kąpielowy w roku 2018: 

 dla Kąpieliska „Skocznia” na okres od 20 czerwca do 31 sierpnia; 

 dla Kąpieliska „Szyjka” na okres od 1 lipca do 31 sierpnia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał projekt uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko 

w roku 2018.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Karol Sobczak 

rozumie, że wskazane terminy są propozycjami z MOSiR wynikającymi z doświadczenia. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie 

Gminy Olecko w roku 2018. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.33.2018 

w załączeniu 

 

 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2018-2028; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zmiana uchwały wynika z tego, że dochody i wydatki zwiększa się ogółem 

o 1.472.082,26 zł. Ponadto w Załączniku Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 

2018 - 2022” wprowadza się do realizacji przedsięwzięcia stanowiące projekty w zakresie 

edukacji przedszkolnej dotyczące Przedszkola Krasnal oraz przedszkoli w Babkach Oleckich, 
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Judzikach i w Gąskach, a na realizowanych w latach 2017-2018 projektach w ramach 

RPOWW-M zwiększa się limit wydatków na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2018-2028.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                     

16 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2018-2028. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.34.2018 

w załączeniu 

 

 

k) zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że dochody i wydatki wzrastają o 1.469.443,26 zł. Szczegóły były omawiane 

na komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                     

13 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.35.2018 

w załączeniu 

 

 

l) wzniesienia pomnika; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Sejm Rzeczypospolitej Polskiej przyjął uchwałę z dnia 25 maja 2017 r. 

ustanawiającą rok 2018 Rokiem Jubileuszu 100-lecia Odzyskania przez Polskę 

Niepodległości. Wzniesienie pomnika, który będzie upamiętniać tę rocznicę będzie 

chwalebne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Kazimierz 

Edward Toczyłowski 

poinformował, że Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Stanisław Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Komisja przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

odczytał projekt uchwały w sprawie wzniesienia pomnika.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Karol Sobczak 

powiedział, że pomnik budzi w nim mieszane uczucia. O ile rok jest wyjątkowy i pomnik 

łączy historię, przeszłość i teraźniejszość to zabrakło w tym dyskusji z mieszkańcami. 
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Zastanawia się zatem, czy ten pomysł się broni. Koszt pomnika wynosi 45 000,00 zł. Nie jest 

to powalająca kwota, ale można by ją wydać na inne rzeczy. Po drugie mamy szkołę imienia 

Józefa Piłsudskiego, w tej chwili będzie pomnik. Biorąc pod uwagę dodatkowo 65 000,00 zł 

na poprawę Pomnika Wdzięczności, to daje łącznie ponad 100 000,00 zł. Nie wie, czy ktoś  

w ogóle pytał o zdanie mieszkańców Olecka. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że nie jest to jego propozycja, chociaż jest głęboko przekonany, że ten pomnik 

powinien powstać. Widział wizualizację pomnika i będzie on naprawdę ładny. Propozycja 

budowy pomnika wypłynęła od osób, które są w komitecie organizacyjnym 100-lecia 

Odzyskania przez Polskę Niepodległości. Komitet, który został powołany jest 

odzwierciedleniem różnych grup społecznych i myśli, że jest taka wola społeczeństwa. 

Przypomniał, że w Olecku nie ma wiele pomników, ale Ci Państwo, którzy siedzą na tej sali 

przypomną rok 2004 po śmierci Papieża, ile było głosów przeciw wybudowaniu pomnika. 

Myśli, że dzisiaj wszyscy olecczanie są dumni z tego pomnika, ponieważ jest to jeden  

z najpiękniejszych pomników w Polsce. Pomnik Papieża jest skromny, kosztował  

w granicach 150 000,00 zł, ale wszyscy, którzy przyjeżdżają do Olecka podziwiają go. Nie 

umniejszając innym miastom, ale te potężne pomniki wcale nie są ładne. Ten pomnik również 

będzie skromny, ale na pewno wszystkim się spodoba. W Olecku nie mamy pomników dla 

osób, które naprawdę są zasłużone dla naszej ojczyzny. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że poczuła się jak „wyautowana olecczanka”. Ma jakieś inne poczucie estetyki, 

inne podejście do posadawiania pomników i być może jakiś procent przedstawia. Szacunek 

dla 100 lat niepodległości i głównej postaci tego dzieła – Marszałka Józefa Piłsudskiego, 

biorąc pod uwagę mapę, przy tych schodach, chodniku wcale nie takim szerokim, jak będzie 

składany. Rozmawiano również, by zmienić pewne zwyczaje obchodzenia świąt, składania 

kwiatów, bo to jest takie „procesyjne kolędowanie”. Może niech to będzie jedno, zasadnicze  

i ważne. Pomnik Wdzięczności, Pomnik Niepodległości, niech każdy ma swoje miejsce. 

Rozumie intencje, 100 lat możemy mówić po polsku, ale 15 marca zebrał się komitet,  

a dzisiaj uchwalamy uchwałę, nie było konsultacji. Czy przedstawiciele tego zespołu  

to rzeczywiście pełna reprezentacja mieszkańców. Jest przekonana, że nie. Wszystko jest  

za szybko, za pochopnie. Jeżeli rządowe propozycje dają możliwość pozyskać 80%  

jest to ciekawa propozycja. Mieszkańcy również powinni mieć szansę się wypowiedzieć. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada  

uważa, że ile osób tyle może być opinii. Niektórzy radni są przeciwko pomnikom, niektórzy 

chcą, żeby były one w innych miejscach posadowione, chcą ich więcej lub mniej. Osobiście 

cieszy się, że pomnik powstanie i upamiętni bardzo ważne społeczne wydarzenie. 

 

Radny Zbigniew Jan Aksienionek 

powiedział, że pomysł pomnika mu się podoba. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

jego zdaniem ten pomnik ma upamiętnić rok 1918, gdzie Marszałek Józef Piłsudski odegrał 

kluczową rolę. Za pomnikiem jest również dlatego, że również w tym roku przyznano polkom 

prawa wyborcze.  

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

  

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                     

12 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu, 1 radny był przeciw. 
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Rada podjęła uchwałę w sprawie wzniesienia pomnika. 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.36.2018 

w załączeniu 

 

Na tym punkt wyczerpano. 

 

 

Do punktu 9 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada  

przypomniał, ze osoba zabierająca głos wyraża jednocześnie zgodę na upublicznienie 

wizerunku i danych osobowych. 

 

Mieszkanka Olecka – Krystyna K. 

podziękowała Burmistrzowi za szybką reakcję w sprawie uprzątnięcia rowu przy ul. Ełckiej. 

 

Zgłosiła następujące wnioski: 

 

 pod wiaduktem w kierunku Świętajna jest bardzo wysoki chodnik. Prosiła, by zwrócić 

się do zarządcy terenu o jego likwidację ze względu na bezpieczeństwo kierowców, 

 

 Klub OSA zwracał się z wnioskiem o dofinansowanie. Niektóre osoby nie stać  

na wyjazdy na zawody. Prosiła Burmistrza o wsparcie klubu, 

 

 prosiła o informacje na temat parkingu na Osiedlu Siejnik przy blokach nr 16 i 17,  

co się w tej kwestii dzieje, 

 

 zapytała, czy ktoś wygrał przetarg na nową ciepłownię, bo do 13 marca nikt się  

nie zgłosił, 

 

 z biuletynu informacyjnego dowiedziała się, że przewiduje się połączenie spółek TBS 

i PGK, ale podobno są jakieś problemy, 

 

 poddała pod rozwagę, aby pomniki oddać pod opiekę szkół, które noszą imię danego 

patrona szkoły. 

 

Zwróciła się do Radnego Karola Sobczaka z zarzutem, że nie wywiązuje się on z obietnic 

wyborczych. 

 

Sołtys Sołectwa Świdry – Ryszard Makarewicz 

odnośnie światłowodu w Świdrach zgłosił, że dotarły do niego informacje, że podczas prac 

przekopano cmentarz i naruszono szczątki. Według niego projekt został zrobiony zza biurka, 

bo powoduje również zniszczenia drogi i pól. 

 

Radny Karol Sobczak 

odniósł się do zarzutów Mieszkanki Olecka. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odniósł się do następujących spraw: 

 

 wniosek Klubu OSA nie spełniał kryteriów, ale w jakiś sposób postara się go 

wesprzeć. Jest w kontakcie z klubem i na pewno zawody się odbędą, 
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 wniosek w sprawie krawężnika zostanie przekazany do Starostwa Powiatowego,  

gdyż jest to droga powiatowa, 

 

 wkrótce będzie podjęta decyzja w sprawie parkingu na Osiedlu Siejnik, jeżeli będą 

wolne środki to postara się cokolwiek tam zrobić, 

 

 ciepłownia - wczoraj odbyło się otwarcie ofert. Zainteresowanych było 5 firm, ofertę 

złożyła 1 firma na 15 mln zł (zabezpieczone finansowanie przez PEC to 9 mln zł). 

Przetarg będzie unieważniony. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

na podstawie Regulaminu Rady Miejskiej w Olecku przekazał do protokołu sesji imienną 

kartę głosowań Klubu Radnych OKO. 

Odnosząc się do tego, co powiedział Sołtys Sołectwa Świdry, że podczas kładzenia 

światłowodu przekopano cmentarz i naruszono szczątki stwierdził, że miarą kultury danego 

narodu jest szacunek do zmarłych. Prosił, by sprawdzić, czy zostało złamane prawo, jeżeli 

była tam policja to, czy dokonała oględzin, czy były wszystkie pozwolenia. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, ze nie dotarły do niego żadne niepokojące informacje. Jeżeli faktycznie firma 

naruszyła prawo, to zostanie to zgłoszone do prokuratury. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada  

stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. Przypomniał, że sesja w marcu jest 

planowana na dzień 25 maja 2018 r. Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w Olecku.  

 

 

 

           Protokołowała        Przewodniczący Rady Miejskiej 

      Karolina Kuskowska            Wojciech Rejterada 


